
Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

 

Zápis ze 120. jednání Komise pro hodnocení výsledků 

které se konalo dne 13. 1. 2019 od 13.00 hod. v budově CERGE-EI, Politických vězňů 

936/7, Nové Město, 110 00 Praha 1.  

 

Jednání se zúčastnili: RNDr. Miloslav Frýzek, prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., 

prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D., prof. RNDr. Ing. František Kocourek, CSc., 

doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., 

prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. Ing. Martin Srholec, Ph.D., prof. MUDr. Josef Syka, 

DrSc., prof. Ing. Michael Šebek, CSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., Ph.D., Ing. Karel 

Vejražka, Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina Miholová, PhD. (tajemnice KHV), Mgr. Markéta Avakian 

(host), Ing. Jan Marek, CSc. (host), Ing. Miroslav Rychtařík (host) 

 

Omluveni: prof. Ing. Petr Dvořák, CSc. (předseda), prof. PhDr. David Šmahel 

 

 

Komise byla usnášeníschopná. 

 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 

rozesílány e-mailem průběžně.  

 

Projednávané body: 

 

1. Zahájení, schválení návrhu programu      

2. Statut a jednací řád KHV       [P. Dvořák] 

3. Hodnocení programů účelové podpory     [J. Machan] 

a) MV Program bezpečnostního výzkumu 2021 – 2026 vývoj, testování a evaluace 

nových bezpečnostních technologií (SECTECH)  

4. Implementace Metodiky 2017+           

a) Podněty k přehodnocení výsledků v M1 

b) Informace o průběhu tripartitních jednání po druhém roce implementace M17+  

c) Informace o průběhu hodnocení podle M17+ v třetím roce implementace 

d) Vyjádření ke složení MEP 

e) Žádost o zařazení nových typů výsledků do hodnocení podle M17+    

5. Informační systém VaVaI                      [ M. Rychtařík] 

6. Různé 

7. Závěr   

  

120 
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Ad 1) Jednání zahájil místopředseda a konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. Přítomní 

členové Komise byli seznámeni s návrhem programu jednání. KHV schválila program 

120. zasedání. 

Ad 2) Prof. Šebek uvedl důvody, proč je třeba aktualizovat Statut a Jednací řád Komise. V souladu 

se změnou zákona je třeba upravit název a náplň KHV. Komise nehodnotí, kontroluje nastavení 

procesů, plní funkci supervizora. Dr. Miholová upřesnila, že nový návrh finalizuje již dříve 

rozpracované podklady. KHV předložené návrhy schválila, technické úpravy budou doplněny 

ve spolupráci s ředitelem Odboru Rady a oba dokumenty budou předloženy ke schválení Radě. 

Ad 3) Doc. Machan seznámil přítomné s vyjádřením, které vypracoval k programu účelové podpory 

Ministerstva vnitra Program bezpečnostního výzkumu 2021 – 2026 vývoj, testování a evaluace 

nových bezpečnostních technologií (SECTECH). Program není ještě zcela připraven ke schválení, 

doporučované úpravy jsou nezbytné. Očekávané výsledky nejsou podle jeho názoru v souladu 

s programem definovanými cíli. Vyjádření připravené doc. Machan bude rozesláno členům KHV 

a proběhne k němu hlasování per rollam.  

Ad 4a) Mgr. Avakian Komisi stručně seznámila s podněty výzkumných organizací (Centrum 

dopravního výzkumu, v.v.i., ENKI, o.p.s., Univerzita Hradec Králové, Univerzita Pardubice, 

Výzkumný ústav stavebních hmot a.s.) na přehodnocení výsledků v Modulu1 Hodnocení 2019 

podle Metodiky 17+ a následnými vyjádřeními Odborných panelů. Členové Komise, kteří jsou 

zároveň zástupci Odborných panelů, jednotlivé podněty okomentovali. Komise s vyjádřením 

Odborných panelů souhlasí. Z diskuze vyplynula potřeba ve 3. roce hodnocení klást větší důraz 

na vyladění hodnocení mezi i uvnitř Odborných panelů, bude zdůrazněno na schůzce předsedů 

Odborných panelů. Problematizováno bylo uspořádání konference, jako vědecký výstup (viz Definic 

druhů výsledků, samostatná přílohy č. 4 Metodiky 17+). Dalším předmětem debaty byla afiliace 

výstupů a autorů k výzkumné organizaci a rozdílné zvyklosti napříč obory. 

Ad 4b) Dr. Miholová Komisi zpravila o průběhu tripartitních jednání po druhém roce implementace 

M17+. Poslední tripartita proběhne v pátek 17. ledna 2020 a to s Ministerstvem dopravy. Jednání 

s Ministerstvem zdravotnictví dne 16. prosince 2019 bylo přerušeno. V současné době probíhá 

příprava a schvalování protokolů z jednání s výsledky škálování.  

Jednání o výsledcích hodnocení v segmentu VŠ dne 16. prosince 2019 bylo také přerušeno, 

pokračovat bude 24. ledna 2020 po jednání RVVI ve vládní zasedací místnosti. Námitky České 

konference rektorů odeslané písemně dne 10. ledna 2020 se týkají zařazení 5 vysokých škol 

(Mendelova univerzita v Brně, Univerzita Pardubice, Veterinární a farmaceutická univerzita Brno, 

VŠB-TUO, VŠE). Prof. Šebek upřesnil, že výtky nekritizují postupy hodnocení podle Metodiky 17+, 

snaží se argumentovat, proč by daná vysoká škola měla být hodnocena lépe. Stanovisko ČKR 

včetně příloh bylo rozesláno k vyjádření předsedům všech Odborných panelů, KHV byla s jejich 

stanovisky seznámena. Byla vznesena otázka, nakolik tripartita musí dojít ke shodě. Prof. Jurajda 

zdůraznil obtížnost agregace napříč obory a vznesl otázku, jak jednat s panem rektorem Málkem. 

Prof. Janoušek podtrhl roli KHV i v otázce, jak s výstupy hodnocení nakládají zřizovatelé. KHV 

souhlasí s návrhem indikativního škálování a jeho odůvodněním, které byly v souladu s materiálem 

Postup interpretace a agregace hodnocení, schváleným na 351. zasedání Rady pro výzkum, vývoj 

a inovace dne 29. listopadu 2019, zpracovány předsedy všech Odborných panelů a zástupci 

Rady/Odboru Rady, oddělením hodnocení výzkumných a nedoporučuje škálování přizpůsobit 

požadavkům ČKR.  
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Ad 4c) Komise byla informována o průběhu hodnocení podle M17+ ve třetím roce implementace. 

V současné době je testována aplikace SKV, která byla pro účely 3. roku hodnocení aktualizována. 

Dne 6. února 2020 proběhne setkání předsedů Odborných panelů. Hodnocení v Modulu 1 je 

plánováno od 10. února 2020. Oproti předchozímu roku do hodnocení vstupuje významně nižší 

počet výsledků. 

Práce na Modulu 2 pokračují. Dr. Nekorjak kontroluje zakoupená od Web of Science a Scopus. 

Doc. Kozubek upozorňuje, že AV ČR pro účely interního hodnocení potřebuje výstupy z hodnocení 

na národní úrovni nejpozději v září 2020.  

Prof. Kocourek doporučuje doplnit na program příštího jednání KHV problematiku hodnocení 

v Modulech 3-5. 

ŠKODA AUTO Vysoká škola dopisem rektora doc. Mertlíka žádá navýšení počtu výsledků, které 

vstupují do hodnocení v Modulu 1 na 10 ks a to z důvodu pozdního vstupu vysoké školy do procesu 

hodnocení. Ve věci  byla konzultována s paní ředitelkou Říhovou (MŠMT). Žádost bude odmítnuta, 

skutečnost je ale třeba  vysvětlit a zohlednit při jednání tripartit. Méně než 10 výsledků v Modulu 1 

po třech letech M17+ má i Akademie výtvarných umění, UJAK a řada rezortních výzkumných 

organizací. Komise s návrhem souhlasí. 

Ad 4d) Dalším bodem programu byly návrhy složení mezinárodních evaluačních panelů 

se zastoupením zahraničních i tuzemských odborníků. V souladu s hodnocením vysokých škol 

v roce 2020 podle Metodiky hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol se má 

Komise vyjádřit k návrhům složení MEP. Je třeba určit garanta agendy za KHV. Návrhy budou 

členům komise distribuovány, jakmile budou doručeny ze strany poskytovatele (MŠMT, MO, MV). 

Komise se k návrhům bude vyjadřovat per rollam do 31. ledna 2020. 

Ad 4e) Přítomní diskutovali žádost Ministerstva průmyslu a obchodu o zařazení nových typů 

výsledků do hodnocení podle M17+ o návrhu na rozšíření Definic druhů výsledků, samostatné 

přílohy č. 4 Metodiky 17+. Komise se po rozsáhlé diskusi rozhodla na 121. jednání KHV dne 3. 2. 

2020 pozvat Ing. Švolba, ředitel Odboru výzkumu, vývoj a inovací MPO, od kterého impuls vzešel. 

 

Ad 5) Ing. Rychtařík Komisi informoval, že 20. ledna  bude spuštěn IS VaVaI verze 2.8.0. Informační 

systém po úpravách bude blokovat jakékoli změny u výsledků, které prošly hodnocením dle M17+ 

v Modulu 1. Změny budou umožněny výhradně na žádost poskytovatele a to jen ve výjimečných 

a odůvodněných případech.   

 

PER ROLLAM hlasování o vyjádření z pera doc. Machana k programu účelové podpory 

Ministerstva vnitra Program bezpečnostního výzkumu 2021 – 2026 vývoj, testování a evaluace 

nových bezpečnostních technologií (SECTECH) bylo ukončeno 17. 1. 2020 ve 12 hod s tím, 

že vyjádření bylo schváleno v předložené podobě. 

  

Komise se shodla, že příští řádné 121. jednání se bude konat dne 3. února 2020 od 13.00 hod. 

Místem jednání bude zasedací místnost č. 1 (2. patro), CERGE-EI, Politických vězňů 936/7, Nové 

Město, 110 00 Praha 1.  

V Praze dne 17. ledna 2020 

 

Zapsala: M. Avakian, schválil: M. Šebek      


